
Oświadczenie złożone 

przez senatora Mariana Poślednika 

na 58. posiedzeniu Senatu 

w dniu 15 marca 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Krzysztofa Jurgiela 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zwracam się interpelacją w sprawie wypłacania dopłat bezpośrednich za 2017 rok. 

Do mojego biura senatorskiego zgłaszają się mieszkańcy województwa wielkopolskiego skarżący się na 

brak wpływu środków z dopłat bezpośrednich wypłacanych przez Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa. Rolnicy otrzymali do tej pory tylko bardzo niskie zaliczki. Całkowita pula środków przeznaczona 

na płatności bezpośrednie za 2017 r. wynosi 14,8 miliarda zł. Jak wynika z przedstawionych danych, w ciągu 

3 miesięcy, a więc w okresie od 1 grudnia do końca lutego, do rolników trafiło jedynie 1,6 mld zł. W wielu 

sytuacjach jest tak, że właściciel gospodarstwa jest beneficjentem programu dotyczącego dofinansowania 

usług rolniczych. Na to działanie rolnik zaciąga kredyty, które obecnie spłaca. Planując spłatę kredytu, rolnik 

uwzględnia także środki z dopłat bezpośrednich. Tak długi czas oczekiwania na wypłatę tych środków powo-

duje zagrożenie niespłacenia w terminie rat kredytu. Opisany przykład nie przedstawia tylko jednostkowej 

sytuacji, ale sytuację wielu rolników na terenie województwa wielkopolskiego. 

W związku z przedstawioną kwestią proszę Pana Ministra o interwencję w tej sprawie i zwracam się z na-

stępującymi zapytaniami. 

1) Dlaczego Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa wypłaca tak małe zaliczki i dlaczego tak 

długo trwa proces wypłaty reszty środków? 

2) Kiedy ostatecznie zostaną zrealizowane pozostałe płatności? 

Z poważaniem 

Marian Poślednik 

 

 
 


